
 
 

Lokalna akcijska grupa BARANJA 

 Imre Nagya 2 

31 300 Beli Manastir 

 

Zapisnik 

 

    Sastanak LAG-a Baranja  

 

 

Datum održavanja : 
 

18.10.2012. , početak u 18 sati 

  

Mjesto održavanja :   
 

Općina Popovac, vijećnica 

  

Tema :   Izrada Lokalne razvojne strategije (LRS) LAG-a Baranja 

       

       

 

Dnevni red sastanka: 

 

1. Predstavljanje članova LAG-a (tko je tko; razmišljanja i iskustva; važnost uključivanja 

ključnih dionika) 

2. Važnost izrade LRS LAG-a Baranja 

3. Aktualnosti vezano za LAG-ove u RH 

4. Postojanje podloga za izradu LRS u vidu postojećih dokumenata  

5. Važnost definiranja pravaca razvoja mikroregije 

6. Sljedeći koraci: što je potrebno za proces izrade LRS 

 

 

 

      Prisutni predstavnici  LAG-a Baranja i Udruge Slap:  Lidija Dabić, Stanko Dabić,  

      Gordana Stojanović,  Mihael Tomić 

       

 

 

      Prisutni predstavnici općine Popovac: Zoran Kontak - načelnik,  

 

 

      Ostali sudionici sastanka – potpisna lista u prilogu 



       

      Sažetak sastanka:  

    

Sastanak je otvorio Zoran Kontak, načelnik općine Popovac. On je na početku sastanka 

predstavio članove LAG-a Baranja. Stanko Dabić je u ime LAG Baranja govorio o tome 

zašto je osnovan LAG Baranja, koji su ciljevi udruge što se želi postići ovim sastankom. 

Upoznao je nazočne zašto je važno uključivanje svih dionika u izradu lokalne razvojne 

strategije Baranje.      

Gordana Stojanović iz Regionalne razvoje agencije (RRA) je kao vanjski konzultant Udruge 

za kreativni razvoj "Slap" iz Osijeka upoznala prisutne o potpisanom ugovoru za izradu 

zajedničke lokalne razvojne strategije Baranje s udrugom "Naši ljudi" iz Mađarske iz 

sredstava EU fondova iz IPA programa prekogranične suradnje Mađarska-Hrvatska. 

Održala je prezentaciju o procesu izrade Lokalne razvojne strategije Baranje i upoznala 

prisutene o aktualnostima vezano za LAG-ove u RH i postojećim podlogama koje su osnova 

za izradu lokalne strategije razvoja Baranje. Prisutni su upoznati sa značajem i važnosti 

definiranja pravaca razvoja mikroregije u budućem razdoblju, osobito nakon ulaska RH 

među članice EU. Nakon toga prisutni su pozvani da se predstave ostalim osobama na 

sastanku i upoznaju kojoj organizaciji pripadaju, te kako oni i njihova organizacija vide 

moguće pravce razvoja za općinu  Popovac. Otvorena je diskusija.  

 

U diskusiji su sudjelovali: Milan Šarić, Radoslav Lečić, Nikica Matković, Vlado Horvatić, 

Zoran Mišljenović, Dario Horvat, Radomir Dvornić, Ljiljana Hrešić, Ankica Jakovljević, 

Ivica Bobek, 

 

Milan Šarić - predstavnik je OPG Milan Šarić. Bavi se voćarskom proizvodnjom i 

proizvodnjom rakija. U svojoj diskusiji, gospodin Šarić je istakao da je naziv mjesta 

Popovac na mađarskom jeziku Ban i da otuda potječe i naziv Banska kosa. On naglašava da 

je Općina Popovac povijesno uvijek bila vezana uz Bansku kosu i Zlatno brdo čiji je izvorni 

naziv „Goldberg“. Goldberg je dio planine povijesno poznat po proizvodnji vina još iz 

rimskog doba. Na tom području postoje i drugi ostaci rimske kulture. Proizvodnja vina na 

Goldbergu bila je razvijena i doba austrougarske monarhije (baranjski šiler pio se u Beču, 

Pešti i Trstu). Belje danas koristi ime „Goldberg“ u proizvodnji vrhunskih vina u 

marketinške svrhe. Voćnjaci i gospodarstvo OPG-a Šarić Milan smješteni su na Goldbergu, 

a OPG je specijaliziran za proizvodnju krušaka viljamovke i poznate rakije viljamovke s 

kruškom u boci. U sklopu gospodarstva se nalazi kušaonica rakije i drugi prateći sadržaji za 

prijem gostiju, ljubitelja  rakije i ruralnog turizma. Na području Općine Popovac postoji 

nekoliko voćara i vinogradara koji bi mogli pokrenuti projekt „Goldberg“ koji bi kroz 

očuvanje povjesnog, kulturnog i tradicijskog značenja ove mikro regije, mogao dati svoj 

doprinos u razvoju ruralnog turizma. 

 

Radoslav Lečić - predstavnik ja Arhiva Belja d.d.. Arhiv Belja smješten je dvorcu koji je 

svrstan u spomenike I kategorije. Prva uprava državnog dobra Belje bila je smještana u 

dvorcu, a danas se on koristi kao arhivski i muzejski prostor Belja. Belje ima veliki broj 
slika i drugih vrijednih kulturno povijesnih eksponata koji nisu dovoljno predstavljeni 

javnosti. Pored navedenog  u Kneževu se nalazi još jedna vila izgrađena na početku 20. 

stoljeća, koja je u derutnom stanju. Postojanje ovih povijesnih građevina u Kneževu daje 

mogućnost  da se ovdje pokrenu projekti za uređenje izložbenog i muzejskog  prostora  u 

kojima će povijest Belja stara preko tri stoljeća, postati dostupna javnosti i služiti razvoju 

ruralnog turizma.  

 



Zoran Kontak -  ističe kako u Kneževu postoje i drugi objekti u vlasništvu Belja koji imaju 

smještajne kapacitete i prateće sadržaje, stoga bi bilo dobro, zajedno sa Beljem kao 

partnerom, pokrenuti zajednički projekt za uređenje smještajnih kapaciteta u funkciji 

razvoja ruralnog turizma na području Općine Popovac. Načelnik napominje da su na 

području općine u tijeku  dva velika županijska projekta, izgradnja ceste Kamenac-Popovac 

u sklopu projekta Wine ture i  projekt „Turski put- revitalizacija puta Beli Manastir –Batina. 

Načelnik također ističe kako postoji problem slabe komunikacije i povezanosti sa 

načelnicima drugih općina i očekuje da će nas  EU  naprosto natjerati na povezivanje. 

 

Nikica Matković - predstavnik je konjičkog kluba „Baranjsko biserje“ i ističe kako klub 

ima nekoliko konja lipicanera, kao i svu potrebnu opremu za vožnju kočijama i održavanje 

manifestacije „svatovske zaprege“ i može se dati svoj doprinos razvoju seoskog turizma. 

 

Vlado Horvatić - vlasnik  je OPG koji se bavi mliječnim govedarstvom. Trenutno ima 22 

krave i 10 junica. Obrađuje 30 jutara zemlje  i ističe problem povećanja obradivih površina 

poljoprivrednih gospodarstava, prvenstveno zbog administrativnih mjera.   

 

Zoran Kontak - načelnik općine potvrđuje da problem zemlje na razini općine nije riješen  

zbog promjena zakona o poljoprivrednom zemljištu. Upozorava kako će se ulaskom RH 

među članice EU javiti potreba da se poljoprivrednici usmjere na nove proizvodnje jer mali 

OPG neće moći opstati ukoliko se budu bavili samo ratarskom proizvodnjom za što važnu 

ulogu ima provedba projekta navodnjavanja.  

 

Stanko Dabić - ističe da je EU prepoznala problem promjene klime i da će među 

prioritetima EU za obračunsko razdoblje 2014.-2020. godine jedan od prioriteta biti reakcija 

na promjene klime. Navodnjavanje je jako skup projekt. Zato to treba biti nacionalni projekt 

jer ga manje sredine ne mogu same riješiti. 

 

Mišljenović Zoran - predstavnik je OPG Mišljenović koji se bavi ratarstvom i stočarstvom, 

odnosno proizvodnjom mlijeka i uzgojem ovaca. I njegov OPG nema dovoljno zemlje za 

proizvodnju stočne hrane. Ističe kako na gospodarstvu nema lagune za zbrinjavanje 

stajnjaka, te ima problem nedostatka prostora za skladištenje hrane za stoku, kao i 

nedostatak silosa i sušare na području općine. 

 

Dario Horvat - vlasnik je OPG-a koji se bavi čistim ratarstvom. 

 

Radomir Dvornić - ima dva OPG-a u Popovcu. Bavi se čistim ratarstvom i zapošljava 6 

zaposlenika. Ističe problem navodnjavanja, nedostatak udruživanja i zajedničkog nastupa na 

tržištu.  

 

Ljiljana Hrešć - predstavnica je Udruge žena “Orhideja“ i KUD-a“Bijeli ljiljani“ iz 

Branjine. Ističe da je u posljednje dvije godine pokrenuto više aktivnosti na uređenju  

okoliša i groblja u selu kao i dobru suradnju sa općinom Popovac. Udruga žena u Branjine 
okuplja 25 žena svih nacionalnosti, a uspostavljena je suradnja sa udrugom žena iz 

Norveške. Do sada se nisu javljali na natječaje za korištenje bespovratnih sredstava, prije 

svega jer nisu upućeni u pisanje projekta. KUD“ Bijeli ljiljani“ okuplja 35 aktivnih članova. 

 

Ankica Jakovljević - predstavnik je Udruge žena „Maska“ iz Popovca, također je i vlasnica 

OPG-a koji se bavi vinogradarstvom i stočarstvom. Ističe svoje pozitivno iskustvo  jer je 

kao OPG dobila bespovratna sredstva na natječaju Ministarstva za turizam za projekt 



„Goldberg kuća“-očuvanje starih običaja. 

 

Ivica Bobek – predsjednik je nogometnog kluba NK Hajduk iz Popovca, ističe kako ne vidi 

na koji način se nogometni klub može uključiti u LRS.  

 

Stanko Dabić - sugerira pokretanje škole nogometa i sličnih sportskih projekata na razini 

Baranje, što bi omogućilo da se djeci i omladini pruže novi sadržaji koji nedostaju, a 

omogućilo bi se privremeno zapošljavanje nezaposlenih s visokom stručnom spremom i 

drugih kvalificiranih osoba koje su vezane uz sport. 

 

Branko Marković – predstavnik je DVD-a koji broji 60 članova i djece. Ističe problem 

nedostatka opreme za vatrogastvo u svom DVD. 

 

Gordana Stojanović i Stanko Dabić su upoznali nazočne o idućim koracima i što je 

potrebno učiniti u idućem razdoblju za proces izrade lokalne strategije razvoja Baranje.    

 

 Dovršeno u 20,15 sati. 

         

       Zaključci sastanka : 

 

1. Ustanovljeno je tko su ključni dionici za razvoj LAG-a i naglašena je potreba šireg 

uključivanja. 

2. Mogući Pravci razvoja za općinu Popovac su unaprjeđenje poljoprivredne i 

stočarske proizvodnje, te voćarstva i vinogradarstva uz razvoj ruralnog turizma 

zasnovanog na očuvanju kulturno povijesne baštine, starih običaja i tradicijskih 

vrijednosti općine Popovac za što su potrebna dodatna ulaganja u infrastrukturu kao 

što je cesta Popovac-Kamenac i drugo.   

3. Razmijenjene su aktualne informacije kako teče proces vezano za LAG-ove na 

nacionalnoj razini, a u kontekstu pristupanja RH u članstvo EU. 

4. Dogovoreno je korištenje svih dosad izrađenih dokumenata s područja mikroregije, 

ŽRS-a, i drugih dokumenata, radi bržeg prikupljanja informacija potrebnih za 

strategiju. 

5. Podijeljeni su zadaci vezano za „temeljnu analizu“ (uvodni dio strategije koji pruža 

ključne informacije o samom  području) – Dorotea Damjanović kao koordinator u 

Općini Popovac omogućit će uvid u sve potrebne podatke za općinu Popovac koji će 

se koristiti za izradu lokalne razvojne strategije Baranje, a članovi istraživačkog tima 

pribavit će sve potrebne podatke iz Općine Popvac za izradu lokalne strategije 

razvoja Baranje, te podijeliti anketne upitnike i pomoći u njihovom ispunjavanju 

zainteresiranim poduzetnicima i predstavnicima civilnog sektora u predstavljanju 

svojih projektnih ideja.  

6. Na sljedećem sastanku biti će rađena analiza potreba i sektorska SWOT analiza (za 

područje poljoprivrede i ruralnog razvoja svakako)  

 

 

 

Zapisnik sastavila: 

Lidija Dabić 


